
PROTOKÓŁ Nr XLII/2021

z przebiegu XLII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 26 listopada 2021 r.

od godziny 1200 do 1400 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2021-2030;

3) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska;

4) w sprawie wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku;

5)  w  sprawie  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi, 

kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami 
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jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań 

publicznych na rok 2022;

6)  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok;

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

8) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

9) w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na 

realizację  zadań  polegających  na  wymianie  źródeł  ciepła  na  proekologiczne  urządzenia 

grzewcze;

10)  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  Kosztowo  – 

Południe;

11) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rzęszkowo;

12) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wyrzysk położonych w obrębie m.Wyrzysk i Polanowo służebnością przesyłu;

13) w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Anusin 

dotyczących zmiany rodzaju  miejscowości  „Anusin – część  wsi  Rzęszkowo ”  na „Anusin– 

wieś”;

14)  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  miejscowości 

Gleszczonek dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Gleszczonek – część wsi Glesno” na 

„Gleszczonek– wieś”;

15) w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Nowe 

Bielawy dotyczących zmiany rodzaju i nazwy miejscowości „Nowe Bialawy – część wsi Glesno 

” na „Bielawy Nowe– wieś” ;

16)  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  miejscowości 

Stefanowo dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Stefanowo – część wsi Polanowo” na 

„Stefanowo – wieś”;

17) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym, na czas 

nieoznaczony;

18)  w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Wyrzysk;

19) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2022 r.;
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7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.

8. Wolne Głosy.

9. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Wniosków nie zgłoszono.

Ad 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem  uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XLI sesji, która odbyła się 29 października 2021 r. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik
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Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  2

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021r.;

Teresa Mikołajczak- Skarbnik poprosiła o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021r. autopoprawki, polegającej na wprowadzeniu w załączniku 

nr 1 w rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe.  W uchwale podejmowanej w miesiącu październiku, 

została  wprowadzona darowizna,  która  wpłynęła  z  klubu sportowego.  Darowiznę  przenosi  się  

z paragrafu 0690  na paragraf 0960. Jest to kwota 5.000,00 zł. Tą samą zmianę wprowadza się  

w uzasadnieniu do projektu tej uchwały i brzmi ona następująco: „Dokonano przesunięć pomiędzy 

paragrafami w planie dochodów bieżących w dziale 801 Oświata i wychowanie w rozdziale 80101 

Szkoły podstawowe z powodu mylnie zaklasyfikowanej otrzymanej darowizny pieniężnej zawartej 

w  dniu  28.09.2021  roku  pomiędzy  „Wyrzyskim  Ludowym  Klubem  Sportowym  Łobzonka”  

a  Gminą  Wyrzysk  z  przeznaczeniem na  realizację  zadania  „Przebudowa zaplecza  szatniowo – 

sanitarnego przy hali sportowej w Wyrzysku” (dział801, rozdział 80101 § 0960). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy zaproponowana autopoprawka jest zrozumiała. 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawi przyjęcia zaproponowanej autopoprawki.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik
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Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu  uchwały  wraz  

z autopoprawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/409/2021,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na Lata 

2021-2030; 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu  uchwały  zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2021-2030.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/410/2021,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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3) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska;

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że ustalenie wynagrodzenia dla Burmistrza należy do 

wyłącznej właściwości Rady Gminy, o czym stanowi art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie  gminnym oraz art.  8  ust.  2  ustawy o pracownikach samorządowych. 

Zmiany wynikają z wejścia w życie z dniem 1 listopada br. ustawy z dnia 17 września 2021r.  

o  zmianie  ustawy o  wynagrodzeniu  osób zajmujących  kierownicze  stanowiska  oraz  niektórych 

innych  ustaw oraz  rozporządzenia  Rady  Ministrów z  dnia  25  października  2021  r.  w  sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych .

Radca  prawny  –  Ireneusz  Subczyński upoważniony  przez  Panią  Burmistrz  poprosił  

o  wprowadzenie  autopoprawki  w  uchwale  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Burmistrza 

Wyrzyska w § 3, gdyż wkradł się błąd i winno być, iż traci moc uchwała I/4/2018 Rady Miejskiej 

w  Wyrzysku  z  dnia  19  listopada  2018  r.  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza 

Wyrzyska.  

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  zaproponowana  autopoprawka  jest  zrozumiała.  W związku  

z brakiem uwag, Przewodniczący otworzył dyskusję.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że sprawdził wynagrodzenie Burmistrza Wyrzyska i zostanie ono 

na najwyższym poziomie. Są gminy i powiaty, które startują z niższej półki, a nie tej wyższej. 

Przewodniczący Rady  przypomniał  radnemu Wełniakowi,  że aktualnie  zajmujemy się punktem  

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Wyrzyska, a nie innej gminy. Poprosił, 

aby o tym pamiętać.

Radny Stefan Wełniak dodał, że on jedynie dokonuje porównania, ponieważ można było przyznać 

mniejsze wynagrodzenie. W tej sprawie będzie głosował „przeciw”. Jego zdaniem porównując to 

wynagrodzenie do wynagrodzeń ludzi, którzy pracują to jest ono bardzo wysokie i Gminy Wyrzysk 

na to nie stać.

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  ma  zupełnie  odmienne  zdanie  niż  jego  poprzednik. 

Uważa, że dzięki staraniom Pani Burmistrz radę stać na to, aby docenić to, co Ona robi. Ostatnie 

efekty  pracy  np.  wczorajsze  spotkanie  z  posłem Marcinem Porzuckiem pokazują,  który  działa 

intensywnie na rzecz dofinansowania zakupu samochodu dla OSP w Osieku nad Notecią, są na to 

najlepszym dowodem.  Radny  mówi  o  tych  ostatnich  działaniach,  ale  jest  ich  o  wiele  więcej  

i  wszyscy,  którzy  się  tym  tematem  interesują  je  znają.  Pan  Matuszewski,  w  imieniu  Komisji  

Rewizyjnej, powiedział, że propozycja Pana Przewodniczącego jest jak najbardziej odpowiednia, 

więc będą głosować „za”.
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Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  nie  planował  w  tej  sprawie 

zabierać głosu, ale to, co usłyszał z ust radnego Stefana Wełniaka go do tego zmusiło. Porównanie 

do innych powiatów i gmin może jest uzasadnione, ale radny użył sformułowania, iż „startują oni 

z niższej półki”. Pan Wiceburmistrz uważa, że „startowanie z niższej półki” jest wtedy, kiedy nie 

zna  się  jeszcze  efektów  pracy  burmistrza,  wójta  czy  starosty.  Pani  Burmistrz  sprawuje  swoją 

funkcję drugą kadencję. W obecnej kadencji już trzeci rok. Jej efekty pracy są znane całej lokalnej 

społeczności.  W związku  z  tym  mówienie  o  startowaniu  z  jakiegoś  pułapu  jest  niedorzeczne. 

Propozycja  wysokości  wynagrodzenia  złożona  przez  Pana  Przewodniczącego  to  efekt 

siedmioletniej pracy Pani Burmistrz. Następnie mówca odniósł się do sformułowania „w stosunku 

do ludzi,  którzy pracują”.  Pan Wiśniewski stwierdził,  że  to  by znaczyło,  iż Pani Burmistrz nie 

pracuje. Nie wie, czy radny powiedział to świadomie. Uważa, iż wystarczy przeczytać uzasadnienie 

do  projektu  tej  uchwały,  które  i  tak  jest  skromne,  aby  poznać  działania  Burmistrza  Wyrzyska 

podejmowane na rzecz Gminy Wyrzysk.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia zaproponowanej autopoprawki. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie ustalenia  wynagrodzenia dla  Burmistrza 

Wyrzyska wraz z autopoprawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mateusz Karol Jaremko
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/411/2021,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

4) w sprawie wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku;

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przypomniał,  że  do  kompetencji  Rady  Gminy  należy  między 

innymi ustalenie  zasad,  na jakich  radnemu przysługuje  dieta.  Zmiany wynikają  z  konieczności 

dostosowania  zapisów uchwały  do  zmian wprowadzonych ustawą z dnia  17  września  2021 r.  

o  zmianie ustawy o wynagrodzeniu  osób zajmujących kierownicze  stanowiska państwowe oraz 

niektórych innych ustaw.

Radca prawny – Ireneusz Subczyński upoważniony przez Panią Burmistrz poprosił o wprowadzenie 

autopoprawki  w  uchwale  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  radnych  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku, gdyż wkradł się błąd pisarski i ostatni paragraf jest paragrafem dziewiątym, a nie jak 

błędnie napisano trzecim. 

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  zaproponowana  autopoprawka  jest  zrozumiała.  W związku  

z brakiem uwag, Przewodniczący otworzył dyskusję.

Radny  Stefan  Wełniak  powiedział,  że  podwyżka  dla  radnych,  która  będzie  obowiązywać  od  

1 listopada br. ze spłatą od 1 sierpnia br. jest pokaźna. Jeśli ktoś pracuje to na pewno chciałby 

dostać taką podwyżkę od swojego pracodawcy. W niektórych przypadkach sięga ona wysokości ok. 

800,00 zł. Uważa, że diety można było podnieść, ale o mniejszy wskaźnik. Jeden radny przychylił  

się do tego, ale nie podjęto dyskusji z pozostałymi. Radny po spotkaniu z pewną osobą usłyszał  

z  jej  ust  stwierdzenie,  że  to  już  jest  przesada.  Uważa,  że  tak  wysokie  uposażenie  jest  nie  

w porządku. Jeśli ktoś pracuje codziennie od 7:00 do 15:00 to żaden pracodawca mu nie da takiej 

podwyżki. Radny Wełniak będzie głosował „przeciw”.

Radny Leszek Matuszewski uważa,  że został  pewnym stwierdzeniem wywołany do odpowiedzi. 

Potwierdził, że rozmawiał z radnym Stefanem Wełniakiem, który poruszył temat, jak można było to 
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zrobić  inaczej.  Mówca  przyznał  mu  rację,  że  taka  możliwość  by  istniała.  Jednak  była  mowa  

o  wysokości  procentowej  wynagrodzenia,  a  nie  o  wysokości  kwoty  bazowej.  Dodał,  że  kwota 

bazowa jest zatwierdzona przez Parlament i Prezydenta. Nie widzieli oni tych problemów, które 

widzi radny Wełniak.  Pan Matuszewski stwierdził,  że najlepiej  jest  mówić,  że się nie chce,  ale 

chętnie przyjmować na konto. Pozostałe gminy też podejmują takie uchwały. Uważa, że można 

oszczędzać na innych rzeczach, co będzie pokazane w budżecie. Wszyscy radni martwią się o stan 

Gminy Wyrzysk i dbają o nią najlepiej, jak potrafią. Efekty spadającego zadłużenia gminy są na to 

najlepszym dowodem.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  wprowadzenia  zaproponowanej 

autopoprawki. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej 

w Wyrzysku wraz z autopoprawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
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Mateusz Karol Jaremko
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/412/2021,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

5)  w  sprawie  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi, 

kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami 

jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań 

publicznych na rok 2022;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie Programu współpracy Gminy Wyrzysk  

z organizacjami pozarządowymi, kościelnymi osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi 

oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy 

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2022.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/413/2021,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

6)  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok;

Nie podjęto dyskusji. 
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 

2022 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/414/2021,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

7)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych 

umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami 

nieruchomości;

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik
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W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/415/2021,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

8)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych 

umów najmu w trybie  bezprzetargowym na  czas  nieoznaczony  z  dotychczasowymi  najemcami 

nieruchomości;

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/416/2021,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

9)  w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk 

na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne urządzenia 

grzewcze;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na 

proekologiczne urządzenia grzewcze.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Beata Królik

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/417/2021,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

O godz. 12: 45 salę obrad opuścił radny Mateusz Jaremko i do końca obrad był nieobecny.

10)  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  Kosztowo  – 

Południe;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  stwierdzenia,  że  ustalenia  planu  nie 

naruszają  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy 

Wyrzysk, przyjętego uchwałą nr XXXVI/329/2013 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 listopada 

2013 roku, zmienionego uchwałą nr XL/329/2017 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 24 listopada 

2017 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  J.K. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  154/6  w  obrębie  ewidencyjnym 

Kosztowo – zmianę przeznaczenia  działki  nr 154/6 z  funkcji  zabudowy zagrodowej na funkcję 

mieszkaniową jednorodzinną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  M.P. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  156/9  w  obrębie  ewidencyjnym 

Kosztowo – zmianę przeznaczenia działki nr 156/9 z funkcji zabudowy zagrodowej (4RM) oraz z 

funkcji  zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i  zabudowy usługowej (8MN/U) na zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową w całości (8MN/U).

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 
Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 
Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, 
Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Władysław Belka
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  L.G. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  156/6  w  obrębie  ewidencyjnym 

Kosztowo – zmianę przeznaczenia działki nr 156/6 z funkcji zabudowy zagrodowej (4RM) oraz z 
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funkcji  zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i  zabudowy usługowej (8MN/U) na zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową w całości (8MN/U).

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  G.S. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  156/6  w  obrębie  ewidencyjnym 

Kosztowo – zmianę przeznaczenia działki nr 156/6 z funkcji zabudowy zagrodowej (4RM) oraz z 

funkcji  zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i  zabudowy usługowej (8MN/U) na zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową w całości (8MN/U).

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  J.Z. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  156/5  w  obrębie  ewidencyjnym 

Kosztowo – zmianę przeznaczenia działki nr 156/5 z funkcji zabudowy zagrodowej (4RM) oraz z 

funkcji  zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i  zabudowy usługowej (8MN/U) na zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową w całości (8MN/U).

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
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Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia uwagi państwa A.Ż., P.Ż. 

kwestionującej ustalenia dla działki oznaczonej numerem 157 w obrębie ewidencyjnym Kosztowo 

–  zmianę  przeznaczenia  działki  nr  157  z  funkcji  zabudowy  zagrodowej  (4RM)  na  zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego jako załącznik 3 do 

uchwały  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  planie,  inwestycji  z  zakresu 

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Kosztowo - Południe.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13  głosami „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/418/2021,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

11) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rzęszkowo;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  stwierdzenia,  że  ustalenia  planu  nie 

naruszają  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy 

Wyrzysk, przyjętego uchwałą nr XXXVI/329/2013 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 listopada 

2013 roku, zmienionego uchwałą nr XL/329/2017 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 24 listopada 

2017 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego jako załącznik 3 do 

uchwały  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  planie,  inwestycji  z  zakresu 

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania 

zgodnie z przepisami o finansach publicznych.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rzęszkowo. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/419/2021,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

O godz. 12:57 Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy.

O godz. 13:07 wznowiono obrady. 

12)  w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wyrzysk położonych w obrębie m.Wyrzysk i Polanowo służebnością przesyłu;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.
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Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie 

nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Wyrzysk  położonych  w  obrębie  m.Wyrzysk  

i Polanowo służebnością przesyłu.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/420/2021,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

13)  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  miejscowości 

Anusin  dotyczących  zmiany  rodzaju  miejscowości  „Anusin  –  część  wsi  Rzęszkowo  ”  na 

„Anusin– wieś”;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami miejscowości Anusin dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Anusin – część 

wsi Rzęszkowo ” na „Anusin– wieś”. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik
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W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/421/2021,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

14)  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  miejscowości 

Gleszczonek dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Gleszczonek – część wsi Glesno” na 

„Gleszczonek– wieś”;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

z  mieszkańcami  miejscowości  Gleszczonek  dotyczących  zmiany  rodzaju  miejscowości 

„Gleszczonek – część wsi Glesno” na „Gleszczonek– wieś”. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/422/2021,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

15) w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Nowe 

Bielawy dotyczących zmiany rodzaju i nazwy miejscowości „Nowe Bialawy – część wsi Glesno 

” na „Bielawy Nowe– wieś”;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami miejscowości Nowe Bielawy dotyczących zmiany rodzaju i nazwy miejscowości 

„Nowe Bialawy – część wsi Glesno ” na „Bielawy Nowe– wieś”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/423/2021,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

16)  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  miejscowości 

Stefanowo dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Stefanowo – część wsi Polanowo” na 

„Stefanowo – wieś”;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami miejscowości Stefanowo dotyczących zmiany rodzaju miejscowości „Stefanowo – 

część wsi Polanowo” na „Stefanowo – wieś”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
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Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/424/2021,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

17)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym, na 

czas nieoznaczony;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/425/2021,

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

18) w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Wyrzysk;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wyrzysk.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/426/2021,

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

19) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2022 r.;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 listopada 2021 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji 

Rewizyjnej na I półrocze 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/427/2021,

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Radny Ryszard Sell  powiedział,  że był przedstawicielem Rady w Gminnej Komisji  Wyborczej  

w  sprawie  wyboru  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej.  Komisja  obradowała  od  20  września  do 

bieżącego tygodnia.  Podjęto siedem uchwał.  W pięciu okręgach wyborczych (szkołach)  zostały 

przeprowadzone wybory. Mimo stanu epidemicznego i trudnej sytuacji z tym związanej udało się te 

wybory  przeprowadzić.  Młodzież  wybrała  15  nowych  radnych  V  kadencji.  W  przeciągu 

najbliższych  trzydziestu  dni  odbędzie  się  I  Sesja  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku. 

Radnego cieszy fakt, że nieprzerwanie od 2013 roku ta Rada funkcjonuje i młodzi ludzie mogą 

wyrazić  swoją  opinię.  Następnie  podziękował  za  współpracę  przy  tworzeniu  książki  „30  lat 

samorządu terytorialnego w Gminie  Wyrzysk”  Pani  Burmistrz-  Bogusławie  Jagodzińskiej,  Pani 

Kamili  Bąk oraz  Panu  Rafałowi  Głyżewskiemu.  Uważa  iz  jest  to  ciekawa lektura  zawierająca 

element historii oraz piękne obrazki. Radny zachęcił mieszkańców do nabycia tej publikacji.

Ad 8. Wolne głosy.

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska podziękowała radnym za docenienie jej pracy, którą 

niestety nie wszyscy zauważają. Mówczyni zapewniła, że w dalszym ciągu będzie działać na rzecz 

dobra,  mieszkańców  oraz  rozwoju  Gminy.  Pani  Burmistrz  podziękowała  za  okazane  wsparcie. 

Gdyby  nie  działania  podejmowane  przez  radnych,  ich  zrozumienie  pewnych  tematów  oraz 

reagowanie na propozycje konkursów, wielu zadań nie udałoby się zrealizować. Tylko mądrość  

i uczciwa praca dają dobre rezultaty. Pani Burmistrz uważa, że przy takim zaangażowaniu uda się 

wiele zdziałać. Mówczyni podziękowała także mieszkańcom, którzy wielokrotnie podkreślali, że 

cieszą się ze zmian, które miały miejsce w ostatnich latach w Naszej Gminie. Doceniają oni starania 

Pani Burmistrz i jej współpracowników mające na celu pozyskiwanie środków zewnętrznych. Są to 

nie  tylko  środki  z  Funduszy  Rządowych,  ale  też  z  Urzędu  Marszałkowskiego.  Mówczyni 

przypomniała o tym, że Gmina złożyła wniosek do programu Cyfrowa Gmina. Jest to duży projekt 

informatyczny  mający  na  celu  cyfryzację  Urzędu  Miejskiego  oraz  jego  jednostek,  do  których 

należą: Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Samorządowa Administracja Placówek oraz 

Jednostka Gospodarki Komunalnej. Zakłada on wymianę urządzeń związanych z cyberprzestrzenią 

i cyberbezpieczeństwem. Gmina Wyrzysk otrzymała dofinansowanie w wysokości 415.049,50 zł. 

Po podpisaniu umowy, możliwa będzie realizacja tego projektu. Dodatkowo został złożony wniosek 

na udzielenie wsparcia finansowego w  Programie Rządowym Laboratoria Przyszłości na kwotę 

414.000,00 zł. Będzie on realizowany przez Szkołę Podstawową im. Powstańców Wielkopolskich 

w Wyrzysku, która aplikowała o środki w wysokości 157.900,00 zł, Szkołę Podstawową im. Marii 
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Konopnickiej w Kosztowie na kwotę 60.000,00 zł, Szkołę Podstawową im. Stanisława Staszica  

w Osieku nad Notecią -  106.500,00 zł,  Szkołę Podstawową im. Janusza Korczaka w Gleśnie – 

30.000,00 zł oraz Szkołę Podstawową im. Henryka Sienkiewicza w Falmierowie – 60.000,00 zł. 

Radny Stefan Wełniak zapytał Panią Burmistrz czy jest prawdą to, że w Domu Kultury w Wyrzysku 

pięcioro pracowników złożyło wypowiedzenie? Następnie radny powiedział, że w kwestii składania 

wniosków nie  może  się  zgodzić  z  jedną  rzeczą.  W innych  gminach  zostały  złożone  wnioski  

o udzielenie dotacji na dokończenie kanalizacji i wodociągów, a w Naszej Gminie takiego wniosku 

nie złożono. Radny uważa, że prawidłowo zrobiona kanalizacja i wodociągi przynoszą pieniądze do 

budżetu. Reszta rzeczy robi tylko wizualne wrażenie i ma na celu poprawę swojego wizerunku. 

Następnie Pan Wełniak skierował swoje słowa do Przewodniczącego Rady i zarzucił mu, że nie 

składa on nigdy sprawozdania ze swojej działalności międzysesyjnej. Zapytał, czy Przewodniczący 

nie ma żadnej pracy pomiędzy sesjami, żeby móc o niej poinformować radnych i mieszkańców 

podczas posiedzenia, bo takie są jego odczucia. Radny Wełniak porównał, że w innych gminach 

Przewodniczący Rady Miejskiej składają takie sprawozdania. Kontynuując dodał, że przeczytał  

w Faktach Pilskich artykuł na temat przejazdu kolejowego w Jadwiżynie, w którym wspomniano 

też o radnych z Osieka nad Notecią. Rzekomo nie odbierają oni telefonów. W treści napisano także, 

że Pan Roman Łuka nie będzie w tej sprawie „listonoszem”. Pan Wełniak uważa, że o niektórych 

sprawach, m.in. o działalności Przewodniczącego Rady, radni powinni zostać poinformowani. 

Przewodniczący  Rady – Roman Łuka zabierając  głos  powiedział,  że  mógłby „odbić  piłeczkę”  

w stronę radnego Stefana Wełniaka, ponieważ  ten punkt z porządku obrad mówi o działaniach 

Przewodniczącego Rady i radnych. Ponadto Pan Łuka stara się na bieżąco spotykać z mieszkańcami 

Gminy Wyrzysk i wtedy przekazuje im te informacje, które ich interesują. Poradził radnemu, aby 

zamiast polemizować o innych osobach to spojrzał na siebie, bo najczęściej co innego mówi, a co 

innego czyni. Przewodniczący zaproponował, żeby z wszelkimi problemami Pan Wełniak przyszedł 

do Niego do biura, bo nigdy dotąd tego nie zrobił. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział,  że rzeczywiście w mediach lokalnych ukazał się artykuł 

dotyczący przejazdu kolejowego w Jadwiżynie. Na ten temat wielokrotnie prowadzono dyskusje. 

Radny  dodał,  że  nigdy  żadnemu  z  mieszkańców  nie  odmówił  rozmowy  na  temat  lokalnej 

społeczności. Zawsze chętnie ich przyjmuje, rozmawia i próbuje się odnieść do danej sytuacji. We 

wcześniej  wspomnianym artykule  redaktor  napisał,  że  radni  przestali  odbierać  telefony,  co jest 

nieprawdą. Pan Matuszewski odbierał wszystkie telefony i wiadomości oraz rozmawiał na ten temat 

z  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Dodał,  że  artykuł  jest  całkowicie  źle 

skonstruowany i zawiera rzeczy kłamliwe. W gestii radnych leży dbanie o teren Gminy Wyrzysk. 

Mieszkańcom  Jadwiżyna  próbowano  pomóc,  ale  prośba  ze  strony  Gminy  Wyrzysk  została 
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pierwotnie  odrzucona,  co  dokładnie  tłumaczył  Pan  Wiceburmistrz  Jacek  Wiśniewski.  Obecnie 

istnieje możliwość ponownego wystąpienia w tej sprawie o przekazanie terenu , ale to zależy od 

woli Rady i wszelkich procedur. Jednak nie można pozwolić, aby pisano, że radni nie odbierają 

telefonów, ponieważ są to bzdury. W związku z tym radny chciał to sprostować. 

Zastępca  Burmistrza  –  Jacek  Wiśniewski odniósł  się  do  słów radnego  Leszka  Matuszewskiego 

dotyczących  likwidacji  przejazdu  kolejowego.  Pan  Wiśniewski  odkąd  objął  funkcję  Zastępcy 

Burmistrza zajmuje się cały czas tą sprawą. Powiedział, że spodziewał się podobnych wypowiedzi 

do  tego,  co  zostało  zamieszczone  we  wspomnianym  wcześniej  artykule  w  Faktach  Pilskich, 

ponieważ  z  takimi  spotykał  się  w bezpośrednich  rozmowach z  mieszkańcami  Jadwiżyna.  Pan 

Wiceburmistrz dodał, iż pojawiły się przekłamania, szczególnie w tej części, w której wypowiadają 

się mieszkańcy Jadwiżyna. Sugerują oni, że to Pani Burmistrz zlikwidowała przejazd kolejowy. Jest 

to nieprawdą, ponieważ nie ma ona takich kompetencji i możliwości prawnych. Przejazd kolejowy 

może zlikwidować jedynie PKP PLK, co miało miejsce w tym przypadku. Podaje się również, że 

podjęto to działanie na wniosek Pani Burmistrz. Jest to kolejne kłamstwo. Decyzja o likwidacji nie 

zapadła w Gminie Wyrzysk, tylko na zewnątrz. Nie uwzględniono w niej pierwotnego stanowiska 

Gminy, że nie wyraża się zgody na całkowite zamknięcie przejazdu. W toku prac związanych  

z przebudową linii kolejowej  początkowo do prędkości 160 km/h, a później do 200 km/h, PKP 

zdecydowało  o  zamknięciu  niektórych przejazdów.  Można przypuszczać,  że  miało  to  związek  

z  pomiarami ruchu w tym miejscu.  Jednak są to  tylko domysły,  ponieważ Gmina Wyrzysk nie 

otrzymała  żadnego  uzasadnienia,  dlaczego  wybór  padł  akurat  na  ten  przejazd.  Kontynuując 

Zastępca Burmistrza nawiązał do słów radnego Leszka Matuszewskiego, w których wskazał, że 

mieszkańcy Jadwiżyna wnioskują o kolejne wystąpienie do Wojewody o przejęcie działki nr 1080. 

Tryb,  w  którym ewentualnie  można  by  ją  przejąć  jest  trybem nadzwyczajnym.  W ten  sposób 

komunalizuje się działki, które z punktu widzenia strategicznego i społecznego są bardzo ważne. 

Mieszkańcy Jadwiżyna powołują się tutaj na precedens, który miał miejsce w Gminie Kcynia, ale 

tam nie było alternatywnej możliwości dojazdu do gruntów. Tam skorzystano z przejęcia działki  

w trybie nadzwyczajnym. Natomiast w przypadku wsi Jadwiżyn jest alternatywny dojazd. Można 

spróbować  wystąpić  o  przejęcie  w  trybie  specjalnym.  Trzeba  jednak  mieć  naprawdę  mocne 

argumenty, aby przekonać Wojewodę, który w 2019 roku dał odpowiedź odmowną, że się pomylił. 

W ostatnim czasie w korespondencji pojawiły się zapytania w tej sprawie od różnych organów. Są 

to m.in. zapytania ze strony posłów, Marszałka oraz innych instytucji,  na które Gmina Wyrzysk 

odpowiada.  Wczoraj  wysłano  odpowiedź  do  posła  Marcina  Porzucka.  Jest  ona  w  zasadzie 

powieleniem  informacji  wysyłanych  do  zainteresowanych  mieszkańców.  Pan  Wiceburmistrz 

dopowiedział, że nawet jeśli udało by się przejąć działkę nr 1080 to należy pamiętać, iż jest jeszcze 
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działka  PKP,  która  stanowi  przerwę  pomiędzy  ewentualnymi  działkami  drogowymi.  W świetle 

obowiązujących  przepisów  nie  ma  możliwości  połączenia  tych  dwóch  działek.  Jeśli  radni  są 

zainteresowani tekstem udzielonej odpowiedzi to jest on dla nich dostępny.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska zabierając  głos  odpowiedziała  na  pytania,  które 

złożył radny Stefan Wełniak.  Mówczyni potwierdziła,  że pięcioro pracowników Domu Kultury  

w Wyrzysku złożyło  wniosek o rozwiązanie  umowy z  zachowaniem trzymiesięcznym okresem 

wypowiedzenia. Następnie Pani Burmistrz poruszyła temat tego, iż Gmina rzekomo nie występuje 

z wnioskami o budowę kanalizacji. Wyjaśniła, że był taki program, w którym gmina otrzymywała 

100 % dofinansowania do kanalizacji.  Jednak odbywało się to zgodnie z kryteriami,  w których 

przyjęto, iż otrzyma je gmina, która nie posiada w określonym stopniu procentowym kanalizacji  

i wodociągów. Próg dla kanalizacji wynosił 60% i to kwalifikowało automatycznie daną gminę do 

otrzymania tej dotacji. W przypadku sieci wodociągowej było to 90%. Pani Burmistrz stwierdziła, 

że jest to bardzo krzywdzące mówić, iż gmina nie wystąpiła z wnioskami o uzyskanie dotacji. Jeśli 

nie  występuje,  to  dlatego,  że  kryteria  to  uniemożliwiały.  Mówczyni  nie  zgadza  się  ze 

stwierdzeniem,  że  pozyskiwanie  środków na  budowę dróg  np.  w Osieku  nad  Notecią,  czy  na 

budowę placu zabaw, jest  działaniem wizerunkowym. Radzi,  aby zapytać mieszkańców czy nie 

były to zadania przez nich oczekiwane. Gmina Wyrzysk korzysta z tych programów, z których jest 

to możliwe i do których się kwalifikuje. Jeśli w sferze wodno-kanalizacyjnej pojawi się program do 

którego Gmina będzie mogła przystąpić, to tak się stanie. Następnie Pani Burmistrz nawiązała do 

słów  Pana  Ryszarda  Sella  dotyczących  książki  „30  lat  samorządu  terytorialnego  w  Gminie 

Wyrzysk”,  które  padły  w poprzednim punkcie  porządku obrad.  Dodała,  że  ma nadzieję,  iż  nie 

będzie to postrzegane jako kolejne wizerunkowe działanie.  Jest to książka, która powstawała w 

czasie  pandemii  i  była  tworzona  przez  cztery  osoby.  Pan  Ryszard  Sell  działał  w  obszarze 

historycznym  tego  opracowania,  Pani  Kamila  Bąk  i  Pan  Rafał  Głyżewski  działali  pod  kątem 

merytorycznym, zdjęciowym i archiwalnym oraz swój udział w tworzeniu miała też Pani Burmistrz. 

Książka pokazuje zmiany, które się dokonywały i dokonują w Naszej Gminie na przestrzeni 30-stu 

lat  istnienia  samorządu  terytorialnego.  Została  zakupiona  ze  środków  z  Domu  Kultury,  dzięki 

czemu możliwa jest jej sprzedaż, ponieważ Gmina nie może prowadzić działalności gospodarczej. 

Pani Burmistrz zapowiedziała, że dzisiaj także radni otrzymają tę książkę i ma nadzieję, że im się 

spodoba. Był to ogrom pracy, setki tysięcy zdjęć, które obrazują podejmowane w Gminie Wyrzysk 

działania,  życie  społeczne,  kulturalne  i  sportowe,  a  także  wszelkie  zadania  inwestycyjne  

i remontowe. Mówczyni podziękowała mieszkańcom, którzy udostępniali zdjęcia do publikacji oraz 

wszystkim tym, którzy w jakiś sposób przyczynili się do jej powstania. 
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że nie zgadza się z tym, co powiedziała Pani Burmistrz. Radny 

od 6 lat  zabiega o dokończenie kanalizacji  na ul.  Leśnej w Osieku nad Notecią,  ale  nie  tylko. 

Kiedyś  nawet  Pan  Przewodniczący  wspomniał,  że  na  ul.  Wiejskiej  oraz  na  ul.  Przy  Stawie  

w Wyrzysku, także nie ma kanalizacji. Pan Wełniak wyczytał, że inne gminy składające wnioski  

o uzyskanie dotacji z „Polskiego Ładu”, otrzymały ją na realizację tego zadania. Następnie radny 

odniósł się do tematu książki. Uważa, że nie wszystko zostało w niej ujęte, co więcej nie wszystko 

zostało ujęte zgodnie z prawdą. Pan Wełniak posiada tę książkę i dał ją Pani pochodzącej z rodziny 

założyciela orkiestry dętej w Osieku nad Notecią. Był nim Pan Franciszek Hejnicki, a nie jak to  

wskazano w książę – Pan Stefan Banaszak. Po 27 latach z tą orkiestrą radny usłyszał od pracownika 

Urzędu, że już się wypalił. Uważa, że jest to nieprawda, bo on nadal kocha muzykę. Przytoczył 

przysłowie: „Siadaj bracie gdzie śpiewają źli ludzie muzyki nie znają!”

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska nawiązując do „Polskiego Ładu” przypomniała,  iż 

wnioski,  które  zostały  złożone,  były  zaakceptowane  przez  radnych.  To  oni  zdecydowali,  że 

realizowane  będą  zadania  drogowe oraz  te  mające  na  celu  poprawę  infrastruktury  kulturalnej  

w Osieku  nad  Notecią.  Działa  to  na  takiej  zasadzie,  że  Burmistrz  proponuje,  a  Rada  Miejska 

akceptuje.  Następnie  mówczyni  odniosła  się  do  tematu  książki.  Wyjaśniła,  że  przy  tworzeniu 

książki  autorzy  kierowali  się  taką  wiedzą,  jaką  posiadali  lub  jaką  byli  w  stanie  zdobyć.  

W  przypadku  orkiestry  dętej  źródło  wiedzy  stanowiły  „Dzieje  Wyrzyska”.  Pani  Burmistrz 

wyjaśniła, że nie jest to typowo historyczne opracowanie, tylko subiektywne i zarazem obiektywne 

spojrzenie na Gminę Wyrzysk, jej rozwój i różne wydarzenia. Gdyby ktoś inny chciał stworzyć 

takie opracowanie, to pewnie uwzględniłby wiele innych działań. Jeśli ktoś chciałby uzupełnić to, 

co zostało już ujęte w publikacji, to Pani Burmistrz zachęca do działania. 

Radny Ryszard Sell odniósł  się  do słów radnego Stefana Wełniaka  mówiących,  że książka  jest 

zakłamaniem historii. Mówca wyjaśnił, że nie jest to praca naukowa. Poza tym, radny czytał wiele 

książek i  w żadnej  nie  znalazł  przedstawionej  przez radnego Wełniaka informacji.  Dodatkowo  

w 2009 roku Pan Sell przeprowadzał z Nim wywiad do publikacji „Ziemia Wyrzyska - świadkowie 

tamtych dni”. Wiele wtedy rozmawiali o Panu Banaszaku i Pan Wełniak, ani razu nie wspomniał, że 

nie jest on założycielem orkiestry. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka poprosił radnego Stefana Wełniaka, aby nie obrażał on innych 

osób. Poradził, aby spojrzał też na swoją osobę, na to co mówi, robi. Przewodniczący powiedział, 

że w opracowanie, które powstało, zostało włożone wiele pracy. Podziękował za to jego twórcom. 

Pan Łuka powiedział, że on też ma inne spojrzenie na niektóre sprawy zawarte w tej publikacji, ale 

takich osób pewnie będzie znacznie więcej. 
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Radny Stefan Wełniak zabierając głos zwrócił się do radnego Ryszarda Sella i powiedział, że ich 

rozmowa, o której wspomniał, dotyczyła osób zasłużonych dla tego regionu. Nie pytał on wtedy 

o działalność orkiestry, tylko o Pana Banaszaka.

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  ludzie  nie  potrafią  cieszyć  się  

z tego, co mają i co ktoś zrobił, tylko najpierw wytykają błędy. Krytykują, że któraś droga nie jest 

zrobiona, a nie widzą tych wyremontowanych. Jeśli chodzi o książkę, to Pani Burmistrz życzyła 

wszystkim miłej lektury, ponieważ nigdy dotąd Gmina Wyrzysk nie miała publikacji na taką skalę. 

Dodała, że należy się cieszyć z małych rzeczy, a krytykować wtedy, gdy już sami czegoś wielkiego 

dokonaliśmy. 

Ad 9. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  14:00 Przewodniczący Rady 

zamknął XLII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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